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Coronacrisis 
Onze beschouwing op de begroting wordt dit jaar overschaduwd door de gevolgen van de coronapandemie. 
De samenleving en het bedrijfsleven in Nederland worden zwaar getroffen en uiteraard doet Lisse en de 
Bollenstreek hier fors aan mee. Met name het bedrijfsleven, waarbij wij denken aan de horeca, een deel van 
de detailhandel en diverse faciliteiten gericht op recreatie, cultuur en toerisme. Maar ook het rijke 
verenigingsleven dat Lisse rijk is staat onder druk. Meerdere inwoners raken daarnaast hun baan kwijt, 
krijgen problemen met hun gezondheid of verpieteren in eenzaamheid. 
 
Het college heeft door in gesprek te gaan met gedupeerden en waar mogelijk aangepaste randvoorwaarden 
te creëren gedaan wat binnen haar mogelijkheden ligt. De VVD-fractie moedigt het college aan hiermee door 
te gaan en te blijven helpen persoonlijke en financiële schade voor onze bedrijven en inwoners zoveel 
mogelijk te beperken.  
 
Financiële positie 
Dat brengt ons bij de begroting en de financiële positie van de gemeente Lisse. Gemeenten worden op een 
breed front geconfronteerd met landelijke keuzes, die de financiële mogelijkheden ver te boven gaan. De 
gevolgen van de coronacrisis zet dit nog verder onder druk. Gemeenten hebben met een eenduidig en 
duidelijk geluid de Vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG) aangezet een krachtige lobby aan te gaan en 
het rijk aan te tonen dat de huidige manier van werken geen toekomstbestendig model is.  
Taken als Jeugdzorg en WMO die de Rijksoverheid overgeheveld heeft naar de gemeenten zonder 
voldoende financiële middelen, hebben ook in Lisse een groot gat in de financiële positie geslagen.  
Met opdrachten vanuit het rijk, zoals de energietransitie en de omgevingswet zijn eveneens grote financiële 
tekorten te voorzien. 
 
De VVD-fractie is voor eendrachtig samen optrekken met andere gemeenten en de VNG. Wij vinden het van 
belang altijd met elkaar in gesprek te blijven, maar constateren een op diverse onderwerpen starre houding 
vanuit het rijk. Daarom kunnen wij ons erin vinden bij een oplopend verschil van inzichten de dreiging te 
gebruiken grote nieuwe ontwikkelingen (tijdelijk) niet op te pakken zonder een passend financieel pakket.  
 
Om als gemeente Lisse structureel in beter evenwicht te komen is er echter meer nodig. De VVD-fractie 
onderschrijft daarom de noodzaak in de komende tijd samen met de raad mogelijkheden te onderzoeken 
voor een gezonder meerjarenperspectief. Hierbij past ook de noodzaak om meer grip te krijgen op 
Gemeenschappelijke Regelingen en Verbonden Partijen. Het college en de raad moeten kritischer zijn op 
kadernota’s, begrotingen en takenpakketten en hierbij samen optrekken met andere betrokken gemeenten. 
Met als doelstelling meer scherpte in de bestuurlijke organisaties, besef van doelmatig en doelgericht sturen 
en een lagere jaarlijkse financiële bijdrage van de betrokken gemeenten. 
 
Ambities van het college 
De kadernota 2021 was slechts een financieel document, met alleen verantwoording van autonome 
ontwikkelingen. De VVD-fractie heeft het college in juli opgeroepen juist nú te profileren op kansen die er 
liggen. Door juist nú extra tijd te investeren in door het college zelfbenoemde prioriteiten.  
Voorbeelden hebben wij genoemd op het gebied van woningbouw, verbeteren van de toegankelijkheid van 
Lisse en het vitaliseren van het winkelgebied. 
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Wij constateren dat het college in de begroting meer focus geeft op haar ambities en de mogelijkheden die 
er liggen. Het college lijkt daarmee de oproep van de VVD-fractie ter harte te hebben genomen. 
Als we enkele genoemde prioriteiten van het college doornemen: 
 
Mobiliteit 
Er is nadrukkelijk aandacht voor verbetering van de mobiliteit en de bereikbaarheid van Lisse. Wat betreft de 
keuze voor een nieuwe oostwest-tracé (in plaats van de eerder tussen de provincies afgesproken variant) is 
de VVD-fractie van mening dat nog alle mogelijkheden open dienen te liggen. Voorsorteren op de zuidelijke 
variant Poelweg is wat ons betreft prematuur. Een open gesprek op korte termijn met de raad is al in juli 
toegezegd, maar nog steeds niet voor ons zichtbaar ingepland. Wij vragen om snelle actie om vervolgens tot 
een breed gedragen voorkeursvariant voor Lisse te komen. 
 
De heropening van treinstation Lisse (Keukenhof) is ook voor de VVD-fractie een nadrukkelijke wens. 
Gezien eerdere uitspraken van de directeur van Keukenhof na zijn gesprekken met ProRail twijfelen wij 
echter over de haalbaarheid. Wanneer geen realistische mogelijkheden zijn te voorzien, kunnen kosten en 
moeite worden gespaard. 
 
Woningbouw 
Voor het bouwen en herontwikkelen van woningen worden door het college enkele voorbeelden genoemd 
waar met urgentie energie in zal worden gestoken. Wij missen bij deze voorbeelden de herontwikkeling van 
het pand van Swets en Zeitlinger. Met dit pand kan in één klap een grote stap worden gezet met (tijdelijke) 
woningen voor de combinatie van jongeren, starters, arbeidsmigranten en statushouders. Wij vragen het 
college om meer urgentie voor deze prachtige kortetermijnoplossing.  
 
Toekomst van het centrum 
Het college geeft aan dat er focus komt op de toekomst van het centrum. Hiervoor gaat het college inzetten 
op het aanjagen van de transformatie en investeringen. Wij zijn zeer benieuw waar het college mee komt en 
met welke voortvarendheid deze initiatieven ter hand worden genomen. 
 
Regionale economische agenda 
De VVD-fractie is altijd een promotor geweest van goede regionale samenwerking op de agenda van 
economie en toerisme. Dit heeft vorm gekregen in de instelling van de Economic Board Duin- en 
Bollenstreek (EBDB) met enkele businessmodellen. Wij constateren dat het college zwaar leunt op deze 
Economic Board, maar vallen de resultaten niet tegen? Vooralsnog staat er veel op papier, wordt er veel 
gepraat, lijken er veel betrokken spelers en partijen, maar wordt er niet veel concreet. Wat zit er bijvoorbeeld 
écht in het vat voor Lisse? De focus lijkt vooral op Noordwijk te liggen, waarbij toch al lopende initiatieven 
graag worden meegeteld als successen. Eind 2021 loopt de opdracht aan de Economic Board af. Voordat 
de VVD-fractie zal instemmen met een verlenging van de opdracht moet er wat betreft doelstellingen en 
plannen veel concreet gemaakt worden. Wij zijn benieuwd hoe het college hiermee om wil gaan. 
 
Jeugdzorg 
Er zijn interventies voorgenomen om de jeugdzorg versneld te transformeren en de kosten beter 
beheersbaar te houden. Wanneer worden deze interventies echt ingezet, worden er meetbare doelen 
gesteld en hoe en wanneer gaat het college de raad over de resultaten van de interventies informeren?  
 
Ten slotte 
De VVD-fractie is blij met meer openbaar getoonde ambitie van het college op enkele essentiële gewenste 
ontwikkelingen in Lisse. Maar voor ons geldt wel: ‘Het zijn mooie woorden, maar we kijken uit naar de 
resultaten.’ Veel succes! 
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